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زعفران  ملی  عضو شورای 
تولید  درصــدی   30 افت  از 
در سال گذشته خبر  زعفران 
داد و گفت: این محصول به طور 
میانگین کیلویی 6/5 میلیون 
جهانی  بازارهای  در  تومــان 

عرضه می شود.
علــی حســینی در گفت وگو 
با ایســنا در خصوص قیمت این 
محصول در ســال گذشته اظهار 
کــرد: قیمت تمام شــده زعفران 
همچنان بالا نیســت و هیچ کس 
قــدرت رقابت با ایــران را ندارد. 
قیمت داخلی زعفران در سالی که 
گذشت بین چهار تا پنج میلیون و 
800 هزار تومان بسته به کیفیت 
و وضعیت بازار متفاوت بوده است.

وی با اشاره به این که قیمت 

کنونی زعفران در بازار داخلی چهار 
میلیون و 500 هزار تومان تا پنج 
میلیون و 500 هزار تومان است، 
گفت: در حال حاضر هر کیلوگرم 
زعفــران در بازارهــای جهانی به 
صورت متوســط 1800 تا 2000 
دلار )به طور میانگین حدود شش 
میلیون و 500 هزار تومان( معامله 

می شود.
این عضو شورای ملی زعفران 
تصریح کرد: بزرگ ترین نقطه قوت 
زعفران در سالی که گذشت این بود 
که با کیفیت ترین محصول در دنیا 
در ایران تولید و به بازارهای جهانی 
عرضه شــد اما بزرگ ترین نقطه 
رقابت های  زعفران  ضعف صنعت 
مخرب تجار یک شــبه با یکدیگر 
بود که بیشترین آسیب را به ثبات 

قیمت واقعی و ارزش افزوده بیشتر 
برای زعفران ایرانی وارد کرد.

وی همچنین ضمن اعلام تولید 
210 تنی زعفران در سال گذشته، 
اظهار کرد: براســاس آمار وزارت 

جهاد کشاورزی بیش از 80 هزار 
هکتار از اراضی خراسان جنوبی و 
خراسان رضوی زیرکشت زعفران 
رفت که میزان تولید این محصول 
در ســال گذشته به بیش از 210 

تن رســید و این میزان نسبت به 
سال گذشــته با حدود 30 درصد 

کاهش همراه بود.
وی افزود: ایــن میزان تولید 
نشان می دهد که متوسط عملکرد 
زعفران در هر هکتار 2/6 کیلوگرم 
بوده است. در حالی که اگر بتوانیم 
با قدری تلاش میزان عملکرد این 
محصول در واحد سطح را به چهار 
کیلوگرم افزایش دهیم بالغ بر 320 

تن زعفران تولید می شود.
عضو شورای ملی زعفران ادامه 
داد: علی رغم ایــن که در ابتدای 
سال گذشته با مشکلاتی در زمینه 
محدودیت هــای صادراتی از نظر 
بســته بندی مواجه بودیم، آهنگ 
صادرات در نیمه دوم سال گذشته 
رو به رشــد بود و تا پایان ســال 

ادامه داشت.
حســینی با بیان این که اگر 
مجــدداً دلالان به عرصه صادرات 
و بازار زعفــران ورود پیدا نکنند 
و باعث اختلال و بی نظمی نشوند 
می توان به آینده بازار این محصول 
در سال جاری امیدوار بود، گفت: 
گرچه میزان تولید زعفران نسبت 
به سال های گذشته روند کاهشی 
داشــته اما همین میــزان تولید 
بیش از ظرفیت متوسط صادراتی 
ایــن محصول بوده چرا که به غیر 
از یکســال کــه 200 تن زعفران 
صادر شد، متوسط سالانه صادرات 
زعفران در هر ســال 130 تا 150 
تن اســت که این میزان تولید و 
صادرات نیز با کل نیاز دنیا برابری 

می کند.

زعفران ایرانی در بازارهای جهانی کیلویی 6/5 میلیون تومان

قیمت طلا در بازارهای جهانی با انتشار گزارشی ناامیدکننده 
از مشاغل آمریکا حدود 16 دلار بالا رفت.

به گزارش فارس به نقل از رویترز، پس از اینکه گزارش مشاغل آمریکا 
کمترین رشــد در بیش از یک ســال گذشته را نشان داد و سبب تقویت 
گمانه زنی ها در مورد به تعویق افتادن افزایش نرخ بهره بانکی آمریکا شد، 
قیمت طلا برای دومین جلسه متوالی افزایش یافت و در نزدیکی بالاترین 
رقم در 3 هفته گذشــته معامله شد. هر اونس طلا 15/86 دلار افزایش 
یافت و 1222/77 دلار معامله شد و بالاترین رقم 26 مارس برابر با 1219 
دلار بالاتر رفت. وزارت کار آمریکا اعلام کرد: فرصت های شــغلی آمریکا 
در بخش غیر کشــاورزی در ماه مارس 126 هزار مورد افزایش یافت که 
از رشــد ماه فوریه کمتر است و کمترین رشد از دسامبر 2013 به شمار 
می رود. ایــن افزایش نه چندان زیاد، به پیش بینــی افزایش های بالای 
200هزار مورد برای 12 ماه متوالی پایان داد.گزارش ناامیدکننده مشاغل 
می تواند بانک مرکزی آمریکا را ترغیب کند تا افزایش نرخ بهره بانکی را 
به تعویق بیندازد. تحلیلگران انتظار داشتند که این افزایش در ماه ژوئن 

یا سپتامبر صورت گیرد.

با انتشار گزارش ناامیدکننده مشاغل آمریکا صورت گرفت
جهش 16 دلاری طلای جهانی

عضو سابق شورای پول و اعتبار حرکت نظام بانکی به سمت کارمزدمحوری را از لازمه های تغییر نرخ سود 
بانکی عنوان کرد.

کورش پرویزیان در گفت وگو با ایســنا، درباره ســاز و کارهای تغییر نرخ سود بانکی به ویژه احتمال تعیین سقف برای 
سود تسهیلات بانکی با توجه به کاهش نرخ تورم اظهار کرد: شرایط متفاوت و گزینه های مختلفی بر نرخ سود اثرگذار است  

فقط به نرخ تورم مربوط نمی شود.
وی با توجه به اهمیت نرخ سود تسهیلات در تامین منابع بانکها تاکید کرد: اگر قرار باشد تغییر یا کاهشی در سود بانکی 

ایجاد شود باید نظام بانکداری به سمت کارمزدمحوری حرکت کند.
پرویزیان با اشــاره به دیگر پارامترهای لازم برای کاهش نرخ ســود بانکی افزود: در این مورد ارز به عنوان متغیر پایه ای 
از جایگاه ویژه ای برخوردار اســت، در عین حال شــرایط سیاست هایی که دولت در مالیات و مالیه عمومی اعمال می کند و 

همچنین سیاست های پولی و اعتباری بانک مرکزی را نمی توان نادیده گرفت.
وی اشاره ای هم به اهمیت اوضاع مشتریان در تعیین نرخ سود داشت و گفت: برای همه مشتریان نمی توان حتی در یک 

نوع قرارداد و با یک نرخ عمل کرد، چرا که ریسک مشتریان حتی اگر وثایق آنها شبیه یکدیگر باشد با هم متفاوت است و از 
سویی دیگر خوشنامی و خوش حسابی مشتریان یا برعکس آن مورد توجه خواهد بود. بر این  اساس مکانیزم های جبرانی که 
در بخش های مختلف اعمال می شود با یکدیگر متفاوت بوده و  باید به گزینه های بیشتری برای تعیین نرخ سود توجه داشت.

عضو سابق شورای پول و اعتبار با بیان اینکه نرخ سود تسهیلات مرتبط با عقود اسلامی است ادامه داد: به اضافه اینکه 
برخی سیاست های مرجع نظارتی بانک مرکزی مورد توجه است به گونه ای که برای تسهیلات دهی به برخی بخش ها مجوزهایی 
صادر شده و بانکها نیز طبق آن عمل می کنند که البته این حالت عینا همان شرایطی نیست که در بازار ممکن است وجود 

داشته باشد. به عبارت دیگر تا حدی با پارامترهای ضد رقابتی متفاوت است.
وی با بیان اینکه تلاش بانک مرکزی و شــورای پول و اعتبار برای رقابت پذیر کردن بیشــتر اقتصاد ارزشمند بوده است، 
خاطرنشان کرد: چند سالی است که این موضوع مورد توجه بوده و در شورای پول و اعتبار قبلی هم نرخ سود سپرده ها به 
نوعی آزاد و نرخ تســهیلات متناســب با این عقود معرفی شد؛ بنابراین لازم است تا این مهم هم به طور ویژه در تعیین نرخ 

سود مورد توجه قرار گیرد.

عضو سابق شورای پول و اعتبار:

شرط تغییر نرخ سود بانکی کارمزدمحوری است

یک مسئول در بانک مرکزی گفت: برای مبارزه با پولشویی، 
خرید کارتی بیش از 50 میلیون تومان از 20 فروردین ماه ممنوع 

می شود.
به گزارش فارس، عبدالمهدی ارجمندنژاد مدیرکل مقررات، مجوزها 
و مبارزه با پولشــویی بانک مرکزی در نشســت خبری دیروز با اشاره به 
بخشنامه صادر شده مبنی بر محدودیت برای تراکنش های کارتی اظهار 
داشــت: هم اکنون کارت هایی که در اختیار مردم است سقف خاصی در 
بخش خرید ندارد و یک فرد می تواند تا چند ده میلیارد تومان از طریق 

پایانه های فروشگاهی نقل و انتقال کند.
وی افزود: در همه کشورهای دنیا برای نقل و انتقال کارتی محدویت 

وجود دارد زیرا این کارت تنها برای خریدهای خرد است.
مدیرکل مقررات، مجوزها و مبارزه با پولشــویی بانک مرکزی با بیان 
اینکه نقل و انتقال های کلان باید به وسیله ساتنا و چک انجام شود، گفت: 
در بررسی که بانک مرکزی انجام داد مشخص شد که تنها 7 صدم درصد 
از پرداخت های شــبکه پایانه های فروشگاهی بیش از 50 میلیون تومان 
اســت و همین دلیل در گام اول مقرر شد که خرید بیش از 50 میلیون 
تومان در این سیستم محدود شود و هویت طرفین معامله باید احراز شود.
ارجمندنژاد با اشاره به بخشنامه صادر شده تأکید کرد: از 20 فروردین 
ماه حداکثر سقف پرداخت در شبکه )شاپرک( 50 میلیون تومان است که 
البته تا سه ماه آینده یک فرد در یک روز می تواند تا سقف 50 میلیون تومان 
خرید کند.مدیرکل مقررات، مجوزها و مبارزه با پولشــویی بانک مرکزی 
با اشاره به بند دیگری از این بخشنامه گفت: پس از گذشت این سه ماه 
متوســط تراکنش روزانه به 50 میلیون تومان خواهد رسید و این مهلت 
تعیین شــده برای این است که بانک ها اصلاحات لازم را در سیستم های 
خود انجام دهند.به گفته وی تا ســه مــاه آینده بانک ها باید این قابلیت 
را اضافه کنند که اگر شــخصی بیش از 50 میلیون تومان تراکنش انجام 
داد هویت فرد و دارنده دســتگاه پوز که فروشنده است مشخص شود و 
بانک هویت آنها را احراز کند.ارجمندنژاد تصریح کرد: سقف نقل و انتقال 
کارتی در شبکه پایانه های فروشگاهی تا سه ماه آینده به 50 میلیون تومان 
خواهد رسید و البته نقل و انتقال بیش از آن منوط به احراز هویت است.

مدیرکل مقررات، مجوزها و مبارزه با پولشــویی بانک مرکزی دلیل 
اعمال محدودیت را جلوگیری از پولشــویی عنوان کرد و اظهار داشــت: 
بررســی های ما نشان می دهند افرادی که می خواهند تخلفات خود را در 
ســیر معاملات و تراکنش ها مخفی کنند از این روش استفاده می کنند، 
نمونه هایی از این موارد کشــف شده که برای آن پرونده تشکیل و به قوه 
قضائیه ارجاع شــده اند.ارجمندنژاد در خصوص تأسیسات بانک و صدور 
مجوز جدید فعالیت برای مؤسسات مالی گفت: درخواست ها بسیار زیاد 
است و به صورت روزانه ارائه می شود اما بانک مرکزی فعلًا برنامه ای برای 

صدور مجوز جدید فعالیت بانک یا مؤسسه اعتباری ندارد.

رئیس کل بیمه مرکزی از آغاز به کار 3 شرکت جدید بیمه ای 
در سال جاری خبر داد.

محمدابراهیم امین گفت: تاســیس این 3 شرکت در شورای عالی 
بیمه تصویب شــده و در حال طی کردن مراحل قانونی و نهایی برای 

آغاز فعالیت و ورود به بازار بیمه کشور هستند.
امین درخصوص آخرین وضعیت خســارت دیدگان شــرکت بیمه 
توســعه، اظهار داشت: تاکنون 150 میلیارد تومان به خسارت دیدگان 
این شرکت پرداخت شده و بقیه پرونده ها نیز در سراسر کشور در حال 

بررسی است.
وی افــزود: با مصوبه شــورای عالــی بیمه، مســئولیت پرداخت 
خســارت دیدگان بیمه توسعه به شرکت بیمه ایران با تعهد مالی بیمه 

مرکزی واگذار شده است.
رئیس کل بیمه مرکزی با بیان آنکه نباید در این جریان کسانی که 
در اداره بیمه توسعه و بهره برداری از منابع آن شرکت کوتاهی داشتند، 
منتفع شوند، تصریح کرد در مصوبه شورای عالی بیمه تاکید شد بیمه 
ایران علاوه بر دریافت سهم تعهدات مالی بیمه مرکزی، با دستور قاضی، 
اموال و دارایی های بیمه توسعه را برای پرداخت خسارت زیان دیدگان 

در اختیار بگیرد.
رئیس کل بیمه مرکزی در پاسخ به پرسشی درباره آخرین وضعیت 
بیمه طلایی فرهنگیان و موضوع شرکت آتیه سازان هم گفت: به بیمه 
مرکزی ایران ارتباطی ندارد و مرجع رسیدگی وزارت تعاون کار و رفاه 

اجتماعی است.
امین درباره برخی مسائل پیش آمده برای شرکت بیمه دی در سال 
گذشته، گفت: بیمه دی سال گذشته به دلیل مشکلات مالی در پرداخت 
تعهدات مشکل داشت اما تفاوتش با بیمه توسعه این بود که سهامداران 

شرکت بیمه دی برای حل مشکلات با بیمه مرکزی همراهی کردند.
رئیس کل بیمه مرکــزی ایران افزود: هم بیمه مرکزی کمک کرد 
و هم ســهامداران بیمه دی با آوردن سرمایه جدید بحران را پشت سر 
گذاشــتند و در روزهای آخر 93 افزایش سرمایه شرکت بیمه دی نیز 
نهایی شد لذا در سال 94 با افزایش سرمایه و اقدامات مدیریتی صورت 

گرفته در این شرکت، نگرانی از این بابت نداریم.

رئیس امور آمار، برنامه ریزی 
انسانی سازمان  نیروی  تامین  و 
مدیریت و برنامه ریزی کشــور 
جزئیــات برنامــه دولت برای 
اســتخدام در ســال جاری را 

تشریح کرد.
علــی جمالی قمی در گفت وگو 
بــا فارس، با اشــاره به اســتخدام 
ســال های 91 و 92 که بلاتکلیف 
مانده بود، اظهار داشــت: در بودجه 
سال 94 مقدمات تعیین تکلیف آنها 
فراهم و به تمامی اســتانداری های 
کشور اعلام شده اســت تا افرادی 
که فرایند مجوز اســتخدام آنها از 
طریق نشر عمومی در روزنامه های 
کثیرالانتشار بوده و مسیر گزینش 
را طی کردند، اسامی آنها در سامانه 
»کارمند ایران« قرار گیرد تا مرحله 
نهایی استخدام از سازمان مدیریت 

پیگیری شــود. رئیس امــور آمار، 
برنامه ریزی و تامین نیروی انسانی 
ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی 
کشور تصریح کرد: در مورد تمامی 
استخدامی های سال های 91 و 92 
به دستگاه های ذیربط اعلام شده که 
اسامی پذیرفته شدگان را وارد کرده 
تا نسبت به بررسی و صدور شماره 

مستخدم برای آنان اقدام گردد.
وی در مــورد اســتخدامی های 
وزارت نفت گفت: کارهای مربوط به 
سال  وزارتخانه  این  استخدامی های 

قبل تعیین تکلیف شد.
جمالی قمی در مورد استخدام 
دستگاه ها در سال جاری بیان کرد: در 
دو مقطع زمانی بر اساس دستورالعمل 
آزمون های  مدیریت  توسعه  شورای 

استخدامی برگزار می شود.
بــه گفته رئیــس امــور آمار، 

برنامه ریزی و تامین نیروی انســانی 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور، 
در مرحله اول استخدامی سال جاری 
14 دستگاه آزمون استخدام فراگیر 
مشترک برگزار می کنند و حدود 8 

هزار نفر جذب خواهند شد.
این مقام مســئول عنوان کرد: 
پیش بینی شــده سالی 2 بار آزمون 
استخدامی برگزار شود که اولین آن 
اوایل خــرداد ماه و آزمون بعدی در 
آبان ماه ســال جاری خواهد بود و 
برای دستگاه هایی که مجوز استخدام 
دریافت می نمایند و اعتبار نیز تامین 
شود، مقدمات استخدامی آنها انجام 

می شود.
وی ادامه داد: تقاضای دستگاه و 
میزان مجوز به نسبت خروجی نیروها 
و نیازسنجی و قانون برآورد می شود 
و بایــد دو عامل اخذ مجوز و تامین 

اعتبار انجام شده باشد.
جمالــی قمی در مورد شــائبه 
نفــوذ و رابطه به جــای ضابطه در 
استخدام ها تصریح کرد: آزمون های 
استخدامی با رویکرد علمی و قانونی 
بوده و سازمانی که آزمون را برگزار 
می کنــد صلاحیــت لازم را دارد و 
افراد بر اساس شایستگی، مهارت ها 
و توانمندی تخصصی مورد سنجش 
قرار می گیرند. ضمن این که مصاحبه 
30 درصد در استخدام تاثیر دارد و 
70 درصد آزمون کتبی ملاک است 
و تمامــی روند با نظارت ســازمان 
مدیریت انجام می شود و اجازه اعمال 

نظر وجود ندارد.
وی بــا تاکید بــر اینکه تمامی 
اســتخدام ها کلا پیمانی خواهد بود 
در مورد تناســب میان جذب نیرو 
در بدنه دولت و کوچک سازی اظهار 

داشــت: در امــور تصدی بــه ازای 
خروجی هر 3 نفر )بازنشسته، فوت 
یا بازخرید( 1 نفر مجوز اســتخدام 
داده می شــود و بیش از آمار جذب، 
خروجــی در دولت وجود داشــته 
اســت. همچنین کوچک ســازی و 
تمامی مصوبات و دستورالعمل های 
نظام اداری و الزامات و سیاســت ها 
در بحث مجوزهای استخدام مد نظر 

بوده است.
این مقام مسئول با بیان این که 
تکلیف مجوزهای آزمون استخدامی 
نیز احتمالا تا شــهریورماه مشخص 
می شــود، گفت: در آبان ماه آزمون 
استخدامی برگزار خواهد شد و 45 
روز قبــل از آن باید تکلیف مجوزها 

مشخص شده باشد.
رئیس امــور آمار، برنامه ریزی و 
تامین نیروی انسانی سازمان مدیریت 

و برنامه ریزی کشور بیان کرد: غیر از 
مشــاغل حاکمیتی در طول برنامه 
پنجم ســالی 4 درصــد تصدی و 2 
درصد نیروی انســانی باید کاهش 
یابد و مجموعــه الزامات قانونی در 
مباحث سرمایه انسانی و استخدام ها 

موثر است.
وی بــا اشــاره به ایــن که کل 
کارمندان دولــت اکنون بیش از 2 
میلیون و 300 هزار نفر است، بیان 
داشــت: وزارت آمــوزش و پرورش، 
وزارت بهداشــت، جهاد کشاورزی و 
علوم و تحقیقات همراه با دانشگاه ها 
دادگســتری  وزارت  و  بیشــترین 
کمتریــن نیروی انســانی را دارند. 
همچنیــن وزارت آموزش و پرورش 
در سال جاری مجوز استخدام ندارد 
و ســازمان مدیریت مجوزی صادر 

نکرده است.

یک مسئول در بانک مرکزی:
خرید کارتی بیش از 50 میلیون تومان 

از پس فردا ممنوع می شود

رئیس تامین نیروی انسانی سازمان مدیریت تشریح کرد

جزئیات 2 آزمون استخدامی در سال جاری

حالی ســال ۹3 حدود  در 
تن  و 360هــزار  1۷میلیــون 
از  بیش  به ارزش  ســنگ آهن 
یک میلیارد دلار صادر شده که 
در صــورت تبدیل آن به فولاد 
عاید  دلار  5/5میلیارد  از  بیش 
کشور می شد و ۴/5میلیارد دلار 
از جیب دولت و مردم نمی رفت. 
به گزارش تســنیم، براســاس 
آخریــن آمــار گمــرک ایــران در 

یازده ماهه منتهی به بهمن ماه سال 
93 حــدود 7میلیــون و 400هزار 
تن ســنگ آهن کمتر از خلوص 40 
درصد و 8میلیــون و 700هزار تن 
ســنگ آهن با خلوص بیشتر از 40 
درصد صادر شده اســت. البته اگر 
صــادرات 1میلیون و 150هزار تنی 
کنسانتره و گندله را هم به این رقم 
اضافه کنیم در مجموع طی یازده ماهه 
سال 93 حدود 17میلیون و 360هزار 

تن سنگ آهن با ارزش 61/4دلاری 
در هر تن صادر شده است.

قیمت  میانگیــن  اگــر  حــال 
ســنگ آهن را در همین بازه زمانی 
با نوســانات قیمت معادل 61 دلار 
در نظــر بگیریم بیــش از 1میلیارد 
و 50میلیــون دلار بابــت صادرات 
سنگ آهن به دست آمده است. این 
در حالی است که اگر همین میزان 
سنگ آهن در داخل کشور فرآوری 

می شــد حجم زیادی از نیاز واردات 
فولاد کشور برطرف می گردید.

بنا بر اظهارات رضا شهرستانی 
عضو انجمن تولید کنندگان فولاد، 
به ازای هر تن سنگ آهن می توان 
نصف واحــد فولاد تولیــد کرد. 
بنابراین به جای صادرات 17میلیون 
تن سنگ آهن می توانستیم بیش از 
8/5میلیون تن فولاد تولید کنیم 
که با احتساب متوسط قیمت هر 

تن فولاد 600 تا 700 دلار بیش از 
5/5میلیارد دلار عاید کشور می شد 
و دیگر نیازی هم به واردات نبود. 
با این حساب بیش از 4/5میلیارد 

دلار از جیب ملت رفته است.
مطابق آمــار گمرک حجم کل 
واردات فولاد در یازده ماهه 93 حدود 
3میلیون و 859هزار تن بوده است 
که بخش اعظم این واردات به ورقهای 
فولادی به میزان 2میلیون و 520هزار 

تن اختصاص یافته است.
بنا بــه اذعــان تولیدکنندگان 
فولاد مــا مجبوریم برای ارزان ترین 
ورقهای میل گرد فــولادی وارداتی 
500 دلار هزینــه پرداخــت کنیم 
در حالی که اگر ســنگ آهن داخلی 
را فــرآوری می کردیم ارزش افزوده 
زیادی برای کشــور به وجود آمده 
و نیاز تولیدکنندگان فولادی نیز از 

داخل کشور تأمین می شود.

درطول سال گذشته رخ داد

ضرر۴/5 میلیارد دلاری
 با خام فروشی سنگ آهن

پس از بازارهای ارز و طلا، 
تهران  بورس  رفتار هیجانی 
هم که ناشی از توافق لوزان 
شــکل گرفته بود فروکش 

کرد.
به گــزارش خبرنگار کیهان 
شاخص بورس اوراق بهادار تهران 
که طی روزهای نخســت هفته 
جاری به دلیــل هیجان کاذب 
ناشــی از توافق لوزان بیش از 
4هزار واحد رشد کرده بود دیروز 
تغییر رویه داد و با تخلیه هیجان 
کاذب بیش از 700 واحد از رشد 

روزانه خود را از دست داد.
بنابراین گزارش، دماســنج 
بازار سرمایه که در آغاز معاملات 
روز گذشــته بیــش از 1100 
واحد افزایش یافته بود در پایان 
معاملات این روز با 700 واحد 
ریزش رشــد مواجه شــد و در 
نهایــت فقط بــا افزایش 582 
واحد در کانال 70 هزار واحدی 

درجا زد.
البته رسانه های حامی دولت 
تلاش کردند این عقب نشــینی 
شــاخص را ناشی از انتشار خبر 

عرضه اولیه ســهام 20 شرکت 
در بورس عنوان کنند اما برخی 

فعالان بــازار ســهام معتقدند 
سهامداران واقع بین پس از دو 

روز رفتار احساسی دریافتند که 
توافق لــوزان علیرغم هیاهوی 
رســانه ای نتیجه چندانی برای 
رونق اقتصادی کشــور ندارد و 
تحریم ها هم قرار نیست با این 

توافق لغو شود.
بنابرایــن، این ســهامداران 
ترجیح دادند با فروش سهام خود 
عطای بازار را به لقایش ببخشند 
و بیش از این اســیر احساسات 

کاذب نشوند. 
همین اقدام نیز باعث شد تا 
در لحظات پایانی معاملات دیروز 

قیمت سهام بسیاری از شرکت ها 
منفی شود.

گفتنــی اســت پیــش از 
عقب نشــینی بــورس از رفتار 
هیجانی نسبت به توافق لوزان، 
بازار ارز و طلا نیز در روز یکشنبه 
با واقع بینی مواجه شد و هر دلار 
به محدوده 3300 تومان یعنی 
نرخ قبل از توافق لوزان برگشت. 
قیمت سکه تمام بهار آزادی نیز 
به محــدوده 950 هزار تومان 
رسید که تفاوتی با نرخ قبل از 

توافق نداشت.

معاون بنیاد مســکن انقلاب 
اسلامی با بیان اینکه تاکنون یک 
میلیون و 800 هزار واحد مسکن 
روستایی نوسازی یا بازسازی شده 
است، از ســخت تر شدن شرایط 
مسکن  وام  پرداخت  برای  بانکی 

روستایی خبر داد.
به گزارش خبرنگار مهر، عزیزالله 
مهدیان دیروز در نشســتی خبری با 
بیان اینکه هم اکنون 520 میلیون واحد 
روستایی در کشور وجود دارد و تلاش 
می کنیم تا سال 1405 تعداد واحدهای 
روستایی کشــور به 620 هزار واحد 

افزایش یابد، گفت: از ابتدای سال 84 
تاکنون یک میلیون و 450 هزار واحد 

مسکن روستایی نوسازی شده است.
وی با اشاره به اینکه در این مدت 
350 هزار واحد دیگر بازســازی شده 
اســت، بیان کرد: در ایــن مدت در 
مجموع بیــش از یک میلیون و 800 
هزار واحد روســتایی بازســازی و یا 

نوسازی شده است.
معاون بازسازی مسکن روستایی 
بنیاد مســکن انقلاب اسلامی تصریح 
کرد: در حال حاضر 5 میلیون و 800 
هزار خانوار در روستاهای کشور زندگی 

می کنند و تعداد واحدهای روستایی 
کشــور 5 میلیون و 200 هزار واحد 
است. یعنی 600 هزار واحد مسکونی 

روستایی کمبود داریم.
مهدیــان با تاکید بر اینکه تلاش 
ما این اســت که هر خانوار روستایی 
حداقل یک واحد مســکن داشــته 
باشــد، گفت: تامین مســکن برای 
اقشار محروم جامعه از وظایف اصلی 
بنیــاد اســت و از 21 فروردین 58 
که حضرت امــام خمینی)ره( فرمان 
تشکیل بنیاد مســکن را داده بودند 
بنیاد مســکن بازســازی و نوسازی 

واحدهای مسکن روستایی را بر عهده 
دارد، هم اکنــون ســالانه 200 هزار 
واحد مســکن روستایی با استفاده از 
تســهیلات بانکی در کشور نوسازی 

می شود.
وی بــا بیــان اینکــه پرداخت 
سخت  روســتایی  مسکن  تسهیلات 
شــده و بانکی ها مانند سابق در این 
باره عمل نمی کنند، افزود: روستائیان 
باید به راحتی وام مسکن روستایی را 

دریافت کنند.
معاون بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
با اشاره به اینکه سالانه هشت درصد 

سازی  مقاوم  روســتایی  مسکن های 
می شود، بیان کرد: برخی بانک ها 50 
درصد ســهمیه و برخــی دیگر 100 

درصد سهمیه خود را ابلاغ کرده اند.
مهدیان تصریح کرد: تا قبل از سال 
93 دولت بازپرداخت تسهیلات مسکن 
روستایی را تضمین می کرد اما امسال 
دولت فقط یارانه سود تسهیلات مسکن 
روستایی را تضمین کرده است، ضمن 
آنکه تا قبل از ســال 93 بانک ها برای 
زنجیره ای  ضامن  تسهیلات  پرداخت 
را قبــول می کردند امــا بانک ها الان 
از روستائیان ســفته و ضامن معتبر 

می خواهنــد، البتــه در مصوبه دولت 
پیش بینی سفته زنجیره ای هم شده 

است.
وی میزان بدهی دولت به بانک ها 
بابت یارانه ســود تســهیلات مسکن 
روســتایی را حــدود 1400 میلیارد 
تومــان اعلام کرد و گفت:  البته اواخر 
سال گذشته بخشی از بدهی دولت به 

بانک ها پرداخت شد.
زنجیره ای  ضامن  اســت  گفتنی 
به حالتی گفته می شــود کــه افراد 
وام گیرنــده می توانند ضامن یکدیگر 

شوند.

معاون بنیاد مسکن:

بانک ها پرداخت وام مسکن روستایی را سخت تر کرده اند

تسلیت

بسمه تعالی
جناب ســرهنگ وفاپور فرمانده محترم پادگان شهدای جوادنیا 

مصیبت وارده را به شما و خانواده محترم تسلیت عرض می نمایم.
اکبر شریعتمداری

خاندان محترم بحیرایی
مصیبت وارده را به شما تسلیت عرض می کنم، ما را در غم خود سهیم بدانید.

اسفندیار ابوالفتحی

همکار گرامی جناب آقای صابر اسلامی
مصیبت درگذشــت ابوی گرامیتان را تسلیت عرض نموده و از خداوند 

متعال برای آن مرحوم غفران و رحمت واسعه الهی و برای شما و دیگر 

بازماندگان محترم صبر و اجر مسئلت می نمائیم.
مدیریت امور مالی و اداری موسسه کیهان

رئیس اتحادیه زنبورداران ایران از بی توجهی مســئولان به 
صنعت زنبورداری خبر داد.

عفت رئیسی ســرحدی رئیس اتحادیه زنبورداران ایران در گفت وگو 
با فارس در مورد وضعیت تولید عســل در ســال 93، گفت: خشکسالی، 
عدم بارش و مقوله ریزگردها آســیب های جــدی به صنعت زنبورداری 
کشــور وارد کرد.وی افزود: عدم توجه مسئولین به اهمیت زنبورداری در 
کشور، خشکسالی و پدیده ریزگردها باعث شد، نتوانیم عملکرد مطلوب 
را از کندوها حاصل کنیم.رئیس اتحادیه زنبورداران ایران تصریح کرد: در 
تمامی جهان زنبور عســل به عنوان یک شاخص توسعه یافتگی در بخش 
کشاورزی محسوب می شود، در حالی که در ایران به  این مقوله هیچ توجهی 
نمی شود و بیشترین توجه به میزان تولید عسل و میزان مصرف آن است.

وی افزود: از آنجا که مســائل مربوط به زنبور عســل زیر بخش دام و 
طیور است و این بخش دارای مشکلات خاص خود است، به مشکلات زنبور 
عسل کمتر توجه می شود. رئیس اتحادیه زنبورداران ایران، گفت: صنعت 
زنبورداری کشور حدود یک میلیون فرصت شغلی بدون نیاز به هیچ گونه 
واردات و تخریب محیط زیســت ایجاد کرده، اما هیچ گونه توجهی به آن 
نمی شــود. وی گفت: معمولا هر ساله آذر ماه زنبورها از مناطق سردسیر 
به گرمسیر کوچ داده می شوند، اما در سال 93 پدیده ریزگردها مانع کوچ 

به موقع زنبورها شد.

رئیس اتحادیه اعلام کرد
بی توجهی مسئولان به صنعت زنبورداری

پس از بازارهای ارز و طلا

بورس هم از واکنش  هیجانی نسبت به توافق لوزان عقب نشینی کرد

قائم مقام وزیر صنعت از عملکرد وزارت کشاورزی در تنظیم بازار 
شب عید انتقاد کرد.

مجتبی خســروتاج قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت در گفتگو با 
»نسیم«در خصوص مشکلات تنظیم بازار شب عید اظهار کرد: وزارت جهاد 
کشاورزی امسال مسئولیت تنظیم بازار شب عید را بر عهده داشت و توجیه 
آنها در خصوص اینکه اصناف زیر نظر وزارت صنعت فعالیت می کردند و آنها 

ابزار اجرایی برای تنظیم بازار نداشته اند به هیچ وجه پذیرفتنی نیست.
قائم مقام وزیر صنعت تصریح کرد: مگر وزارت صنعت مغازه داری می کند 
و یا مغازه ها زیر نظر آنها اداره می شــود که مسئولان وزارت جهاد کشاورزی 

چنین ادعایی می کنند؟
خســروتاج با انتقاد از قانون انتزاع بیان کرد: ما قطعا نقدهای زیادی به 
قانــون انتزاع داریم، ولی مــا کاری نمی توانیم انجام دهیم زیرا یک قانونی از 
قبل تصویب شــده و ما مجبوریم آن را اجرا کنیم.وی در خصوص اینکه دود 
ناهماهنگی به وجود آمده بین وزارتخانه های صنعت و کشــاورزی به چشم 
مردم می رود و مردم برای امســال برای اولین بار شــب عید پرتقال 11 هزار 
تومانی و مرغ 9 هزار تومانی خریدند خاطرنشان کرد: ما چه کاری می توانستیم 
انجام دهیم، تنظیم بازار این اقلامی که نام بردید در حوزه اختیارات ما نبود.
خسروتاج با اشاره به عملکرد ستاد تنظیم بازار تصریح کرد: ستاد تنظیم 
بــازار از زمان اجرای قانون هدفمندی یارانه ها و قبل از آن در زمینه تنظیم 
بازار کالاهای اساسی و کشاورزی فعالیت می کرده است و البته بعضی اوقات 
در بخش های دیگر مانند لوازم التحریر، مصالح ساختمانی، در بخش سیمان، 
فولاد و مواد پتروشــیمی هم اعمال نظر می کرد.وی افزود: با این حال بعد از 
انقلاب سهم تنظیم بازار محصولات کشاورزی مانند برنج، شکر، مرغ، روغن 
و تخم مرغ در این ستاد بسیار بالاتر از دیگر اقلام بوده است، زیرا این کالاها 
جزء سبد کالاهای اساسی مورد نیاز مردم بوده است و همواره دولت ها روی 
این اقلام حساســیت داشتند تا به موقع تامین شوند و افزایش قیمت زیادی 
نداشــته باشند.معاون بازرگانی داخلی وزیر صنعت گفت: بعد از اعلام قانون 
انتزاع همه این وظایف به وزارت جهاد کشاورزی سپرده شده است، بنابراین 

ما جز تبعیت از قانون انتزاع کاری نمی توانیم انجام دهیم.
خسروتاج با بیان این مطلب که افزایش قیمت جز وظایف وزارتخانه های 
تولیدی است بیان کرد: نگاه اساسی وزارتخانه هایی مانند وزارت جهاد کشاورزی 
به تولید است، بنابراین وزارت جهاد کشاورزی به دنبال بالا بودن قیمت اقلام 
کشاورزی هستند تا کشاورزان سود کنند و قشر روستایی جامعه حمایت شود، 
در روستاها بمانند و به کشاورزی مشغول شوند .وی ادامه داد: من هم اگر در 

وزارت جهاد کشاورزی بودم همین سیاست را در پیش می گرفتم.
قائم مقام وزیر صنعت با اشاره به حمایت وزارت بازرگانی سابق از حقوق 
مصرف کنندگان تصریح کرد: نگاه وزارت بازرگانی این بود که حقوق مصرف 
کنندگان تضعیف نشود و زمانی که وزارت صنعت و بازرگانی از یکدیگر جدا 
بودند این دو وزارتخانه در تعاملاتی که با یکدیگر داشــتند به این مســئله 

توجه داشتند.
خســروتاج گفــت: در حال حاضر نگرانی ما این اســت که وزارت جهاد 
کشــاورزی دغدغه تولید دارد و حقوق نیــاز مصرف کننده در این وزارتخانه 
کمرنگ است و آنها به حقوق مردم و نیاز مصرف کنندگان توجه کمتری دارند.

وی بیان کرد: نقدهایی که در این زمینه انجام می شود درست است زیرا نگاه 
وزارت جهاد کشاورزی به سمت تولید است.

معاون بازرگانی داخلی وزیر صنعت در پاسخ به این سوال که آیا برنامه ای 
در دولت برای ایجاد تغییر در قانون انتزاع و یا جدا کردن دو وزارتخانه صنعت 
و بازرگانی دارید یا خیر به نســیم عنوان کرد: ما نمی توانیم تمام وقت خود 
را به این موارد اختصــاص دهیم و نمی توانیم همواره قانون های مختلف را 
اصلاح کنیم، زیرا ممکن اســت در برهه فعلی تغییر قانون کمی زود باشــد 
و نمایندگان مجلس تمایل داشــته باشند که این قانون مدتی اجرا شود تا 

نتیجه آن را ببینند.
وی ادامه داد: در حال حاضر تجربه اجرای این قانون تجربه موفقی نبوده 
اســت، به خصوص در شب عید شــاهد بودیم که وزارت جهاد کشاورزی در 
تنظیم بازار موفق نبود، ولی بســیاری از قانون ها وجود دارد که قانون گذاران 
اعلام می کنند که یک سال یا دو سال زمان می خواهند تا نتیجه آن به خوبی 

در جامعه مشخص شده و بعد از آن اصلاحات انجام شود.
قائم مقام وزیر صنعت خاطرنشان کرد: به عنوان کسی که سال های زیادی 
در حوزه بازرگانی فعالیت کرده ام، با اجرای قانون انتزاع در زنجیره کالا وقتی 
به عنوان مثال در حوزه تنظیم بازار ورود می کنیم یک بخشی از کار در یک 
وزارتخانه تعریف می شود و بخش دیگر در یک وزارتخانه دیگر تعریف می شود 
و هماهنگی آن در عمل کار را سخت می کند و گرفتاری تنظیم بازاری زیادی 

را ایجاد می کند.

انتقاد قائم مقام وزیر صنعت از عملکرد وزارت کشاورزی 
در تنظیم بازار شب عید

رئیس کل بیمه مرکزی:
3 شرکت جدید بیمه ای

 بزودی آغاز به کار می کنند


